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Aan de voorzitter van de raad, 
 
Het college wordt conform artikel 39 van het Reglement van Orde voor de vergaderingen 
van de gemeenteraad verzocht de volgende vragen schriftelijk te beantwoorden: 
 
De vragen gaan over de uitvoering van de energietoeslag 2022 en 2023, waarbij het er 
ook over gaat of inwoners met een inkomen net boven de bijstandsgrens gebruik hebben 
gemaakt of hadden kunnen maken van de energietoeslag regeling. 
 
1. Hoe beoordeelt u het resultaat van de uitvoering van de energietoeslag 

voor 2022 met inachtneming van het budget, toekenningen en afwijzingen? 
In totaal zijn 1773 aanvragen ingediend, waarvan er 1348 zijn toegekend, 412 afge-
wezen en 8 buiten behandeling gesteld. Het resultaat van de uitvoering wordt goed 
beoordeeld. Aanvragen zijn binnen de gestelde termijn afgehandeld. Er zijn 6 bezwaar-
schriften ingediend, waarvan uiteindelijk 2 aanvragen zijn toegekend.  
De afwijzingen zijn hoofdzakelijk in het hebben van een inkomen boven de norm.  

 
Wij hebben uitgegeven € 1.880.000 (exclusief uitvoeringskosten; € 1.978.947,37 inclusief 
uitvoeringskosten). Wij hebben ontvangen € 1.858.000 (mei-, september- en december 
circulaires). Wij hebben u geïnformeerd via raadsbrieven over de ontwikkelingen in de 
gepubliceerde circulaires. In de jaarrekening 2022 is het verschil tussen de lasten en 
baten in 2022 toegelicht. 
 
2. Hoe beoordeelt u het resultaat van de uitvoering van de energietoeslag 

voor 2023 met inachtneming van het budget, toekenningen en afwijzingen? 
De regeling energietoeslag 2023 is nog niet gesloten. Er is nog een mogelijkheid om een 
aanvraag in te dienen tot eind juni 2024. Tot nu toe zijn 1314 aanvragen toegekend en 
42 aanvragen afgewezen. De toekenning van energietoeslag 2023 gaat gelijk op met de 
toekenning energietoeslag in 2022. In 2023 hebben wij de inkomens van bij ons bekende 
huishoudens met een energietoeslag 2022 laten toetsen door het inlichtingenbureau. 
Aan de huishoudens met een inkomen tot 120% is vervolgens ambtshalve de energie-
toeslag 2023 toegekend. Hiervoor geldt ook dat de aanvragen binnen de gestelde termijn 
zijn afgehandeld en dat nog geen bezwaarschrift is binnengekomen. 
 
3. Is het u bekend dat de regering de gemeenten de bevoegdheid heeft gegeven 

om in het jaar 2023 via de categoriale bijzondere bijstand een eenmalige 
energietoeslag toe te kennen aan huishoudens met een inkomen op of net 
boven het sociaal minimum en op welke wijze vult u deze bevoegdheid in? 

Bij de gemeente Hof van Twente is bekend dat via de categoriale bijzondere bijstand een 
eenmalige energietoeslag kan worden toegekend als het inkomen hoger is dan de 
gehanteerde norm. Hiervoor is het noodbudget = maatwerkbudget beschikbaar.  



Gemeente Hof van Twente neemt hierin geen proactieve houding, omdat huishoudens 
met een hoger inkomen dan de gehanteerde norm niet bij de gemeente inzichtelijk zijn.  
 
4. Is het u bekend dat de gemeente het voorbeeldpercentage van 120% 

bijstandsnorm naar eigen inzicht mag verhogen en hoe gaat het college 
hiermee om? (Voorbeelden: Rotterdam over 2022 149%, Zutphen over 2023 
200%, Barneveld 150%.) 

Bij de gemeente Hof van Twente is bekend dat van het voorbeeldpercentage mag 
worden afgeweken. Gemeente Hof van Twente heeft 120% bijstandsnorm gehanteerd. 
Vanuit het Rijk wordt geadviseerd de energietoeslag toe te kennen aan huishoudens met 
een inkomen tot 120% van de bijstandsnorm. Dit advies hebben wij opgevolgd. Deze 
norm wordt ook gehanteerd bij Bijzondere bijstand. Als er sprake is van problematische 
situaties kan een beroep worden gedaan op het noodbudget = maatwerkbudget.  
 
5. Volgens het Binnenlands Bestuur keert 1 op de 5 gemeenten een hogere 

energietoeslag uit en 1 op de 4 gemeenten hanteert een hoger percentage dan 
120% van de bijstandsnorm. Welk percentage heeft de gemeente Hof van 
Twente gehanteerd en waarom? 

Het Rijk heeft geadviseerd om de energietoeslag uit te voeren voor huishoudens met 
een inkomen tot 120% bijstandsnorm. Dit advies hebben wij opgevolgd. De gemeente 
Hof van Twente heeft 120% bijstandsnorm gehanteerd. Hiermee is ook aansluiting 
gezocht bij de Bijzondere Bijstand.  
 
6. Heeft u in overweging genomen dat inwoners met een beperkte overschrijding 

van het inkomen de volledige toeslag mislopen en dat dezelfde inwoners 
daarmee ook andere regelingen voor minima mislopen? Het nadelig verschil 
kan tot meer dan € 2.000 per jaar oplopen. 

Op dit moment zijn wij in onderzoek voor het herijken van ons minimabeleid. Kijkend 
naar omliggende gemeenten liggen wij in de lijn met de 120% bijstandsnorm. Als zich 
huishoudens melden niet mee te kunnen doen in de samenleving door financiële 
problemen, kan het maatwerkbudget ingezet worden.  
 
7. Bent u naar aanleiding van onze vragen voornemens om (met terugwerkende 

kracht) de regeling aan te passen? 
Nee, wij zien geen aanleiding om de regeling energietoeslag aan te passen. Op dit 
moment wordt het noodbudget = maatwerkbudget weinig gebruikt. Wij zien geen 
aanleiding om de norm bij te stellen.  
 
 
 
26 maart 2024 
 
Burgemeester en wethouders van Hof van Twente, 
de secretaris,  de burgemeester, 
 
 
 
drs. D. Lacroix  drs. H.A.M. Nauta-van Moorsel MPM 
 


